
 

 
 
 
 
 

 
Verslag  : van de vergadering van het algemeen bestuur Recreatieschap Westfriesland 
Datum  : 28 mei 2025 om 16.00 uur in het gemeentehuis van de gemeente Stede Broec 
 
Aanwezig  bestuur:  
De heerr N. Slagter (Stede Broec, voorzitter) 
De heer D. Bennis (Hoorn, lid dagelijks bestuur) 
De heer B. Krijnen (Koggenland,  lid dagelijks bestuur) 
De heer H. Nederpelt (Medemblik) 
De heer I. Brouwer (Drechterland)  
De heer V. Buis (Opmeer) 
 
Afwezig bestuur met kennisgeving 
De heer W. Bijman (Enkhuizen) 
 
Aanwezig ambtelijke ondersteuning: 
De heer K. Schoenaker (directeur/beleidsmedewerker Recreatieschap Westfriesland)   
De heer W. Essen (financieel consulent SED-organisatie/Recreatieschap Westfriesland) 
De heer J.E. Reitsma (adviseur Strategie en Innovatie (SED-organisatie)/notulen). 
 
Overige aanwezigen 
Mevrouw A. van Mispelaar (Bureau Buiten) 
 
Strekking en beslispunten van de vergadering van het algemeen bestuur 
 

 Agendapunt  Besluit Bijlage strekking 

1 Welkom door de voorzitter 
 

  Win Bijman (Enkhuizen) heeft zich afgemeld.  
De heer Bijman kan zich vinden in voorgestelde stukken (al dient hij 
voor stemming aanwezig te zijn). 

2 Vaststellen agenda 
 

vastgesteld   

3 Verslag van de vergadering 
van 11 december 2024 

vastgesteld 3  

4 Mededelingen en ingekomen 
stukken: 

- RecreActief 
Westfriesland 
 

- Factsheets 
routenetwerken 
(infographic, 
factsheet, 
begrippenlijst) 
 

- Jaaroverzicht 2024: 
zie link 
 

- Staalslakken  

Het algemeen 
bestuur 
neemt kennis 
van 
genoemde 
onderwerpen  

 
 
 

RecreActief Westfriesland 
Het Recreatieschap organiseert jaarlijks RecreActief Westfriesland 
(kennissessie). Deze netwerkbijeenkomst kent al jaren een lage 
opkomst onder raads- en statenleden. Het dagelijks bestuur heeft 
daarom besloten om de bijeenkomst in 2025 te laten vervallen. 
Reden is de overlap met andere regionale evenementen en de 
beperkte meerwaarde die het heeft. Vanaf 2026 wordt RecreActief 
Westfriesland eens per twee jaar georganiseerd.  
 
De heer  Brouwer: koppeling maken met andere bijeenkomsten kan 
ook een optie zijn.  
 
Factsheets routenetwerken 
Dit betreft een jaarlijks terugkerend product. Naast dat het voor 
Westfriesland goede cijfers zijn, laat het ook de sterke samenwerking 
binnen de provincie zien. Deze stukken zullen verspreid worden. 
 

https://www.recreatienoordholland.nl/media/recreatienoordholland/org/1/documents/infographic_routenetwerken_2024.pdf
https://www.recreatienoordholland.nl/media/recreatienoordholland/org/1/documents/factsheet_routenetwerken_per_gemeente_2024.pdf
https://www.recreatienoordholland.nl/media/recreatienoordholland/org/1/documents/begrippenlijst_routenetwerken_2024.pdf
https://recreatieschapwestfriesland.nl/wp-content/uploads/2025/03/Jaaroverzicht-2024-definitief.pdf


 

 
Jaaroverzicht 2024 
Een mooi overzicht van wat wij doen. Dit jaar qua vormgeving in een 
nieuw jasje. Dit stuk wordt breed gedeeld via (social) media, de 
nieuwsbrief en andere media. 
Het algemeen bestuur waardeert de kwalitatief goede stukken.   
 
Staalslakken 
Er is de afgelopen tijd in de lokale en landelijke media veel te doen 
over het gebruik van staalslakken. Onder andere in paden en wegen 
is dit door/bij gemeenten, natuur- en terreinbeheerders veelvuldig 
toegepast. In het product ‘Graustabiel’ dat het Recreatieschap heeft 
gebruikt als half-verharding blijken ook staalslakken te zijn verwerkt. 
Dit product is in ieder geval te goeder trouw gebruikt voor paden in 
De Vooroever, De Hulk en in het Streekbos.  
 
Het Recreatieschap was niet op de hoogte van de aanwezigheid van 
staalslakken in Graustabiel en dit bleek ook niet (duidelijk) uit de 
productinformatie. Het product voldoet overigens volledig aan het 
besluit bodemkwaliteit. Daarom gaan wij er vanuit dat Graustabiel 
een veilig product is en dus toegepast kan worden in onze terreinen. 
Ook blijkt uit onderzoek van Tauw in opdracht van het ministerie van 
Infrastructuur en Waterstaat naar een gelijksoortig product met een 
hoger percentage staalslakken, dat dit -mits goed toegepast- veilig 
gebruikt kan worden. 
 
Het dagelijks bestuur is van mening dat er op dit moment geen actie 
ondernomen hoeft te worden voor de locaties waar het product al 
aanwezig is. Zekerheidshalve zullen wij voorlopig voor nieuwe 
werkzaamheden naar alternatieve producten zoeken. 
Vanzelfsprekend volgen wij nauw de landelijke ontwikkelingen op dit 
onderwerp en zullen hierover afstemmen met gremia binnen en 
buiten de regio.  
 
De heer  Nederpelt: schrikt van dit bericht. Hij geeft in overweging 
grondmonsters te nemen, zeker bij speelplaatsen.  
Voorzitter: het product is goedgekeurd door de landelijke instanties 
en te goeder trouw aangebracht. Het is niet duidelijk of er schade is 
voor grond of mensen. We wachten daarvoor nadere berichten van 
de landelijke overheid af.  
De heer Nederpelt: onderzoek waar het is gelegd. Neem monsters 
en indien het schadelijk is moet het verwijderd worden.  
De heer Schoenaker: In Graustabiel is staalslak gebruikt als 
bindmiddel (Vooroever, Streekbos en de Hulk) voor een percentage 
van circa 30%. Onderzoek door Tauw in opdracht van het ministerie 
naar het product Duo Mix, waar een veel hoger percentage staalslak 
in zit (circa 80%) geeft aan dat het veilig gebruikt kan worden. Het 
product is gecertificeerd en voldoet aan het besluit bodemkwaliteit. 
De heer Brouwer: wat is de samenstelling van Graustabiel? 
De heer Schoenaker: het is een product dat uit een steengroeve 
wordt gehaald waar circa 30% staalslakken aan wordt toegevoegd 
als bindmiddel. Het wordt landelijk veelal gebruikt als halfverharding 
op paden.  
Voorzitter: het is een landelijk knelpunt. Het product is (nog steeds) 
goedgekeurd door het ministerie. De landelijke overheid overweegt 
onderzoek. Dat wordt afgewacht. Het heeft de aandacht van het 
dagelijks bestuur (en directie), en indien onderzoek uitwijst dat het 
nodig is, wordt er actie ondernomen. 



 

5 Voorjaarsrapportage 2025 
 

Vastgesteld 5a, 5b, 
5c 

De Voorjaarsrapportage bevat verschillende mutaties, waaronder de 
gevolgen van de actualisatie van het beheerplan. Het saldo van deze 
mutaties is budgettair neutraal.  
  
Het Uitvoeringsprogramma van het Natuur- en Recreatieplan 
Westfriesland bevat geen mutaties met gevolgen voor de hoogte van 
de reserve. Inhoudelijk is er te melden dat er op korte termijn wordt 
gestart met de planvorming voor de Vooroever Koopmanspolder. 
Het Recreatieschap pakt dit samen met de gemeente op, zodat zowel 
lokale en regionale belangen en opgaven meegenomen kunnen 
worden.  
 
In het voorstel is genoemd dat de uitvoering van projecten van het 
Uitvoeringsprogramma op termijn gevolgen gaan hebben voor de 
cashflow. Besteding van middelen leidt immers tot toenemende 
rentelasten. Er is in de Begroting 2026 rekening gehouden met 
rentelasten voor € 400.000 aan investeringen.    
 
De heer Bennis, lid dagelijks bestuur en portefeuillehouder 
financiën licht toe: bij mutaties lijkt er iets verschoven: pagina 2, er 
is € 20.000 voor recreatieterreinen per abuis bij algemeen beheer en 
beleid gezet.  Het totaal blijft echter gelijk, deze omissie wordt 
rechtgezet. 
De heer Nederpelt: de provincie voert vele bezuinigingen door in de 
provinciale kadernota. De subsidie vaarroutes komt bijvoorbeeld 
volledig te vervallen. Er zijn ambities geuit door de provincie rondom 
recreatie maar zij leveren geen middelen, dat is zorgelijk gezien ook 
de ambities van het Recreatieschap Westfriesland en de gemeenten. 
De heer Buijs: adviseert het dagelijks bestuur te reageren op de 
kadernota van het provincie (een zienswijze indienen). 
 

6 Presentatie (95% versie) 
Recreatievisie 
 
 
 
 
 
 

Het algemeen 
bestuur is 
nader 
geïnformeerd 
over de 
inhoud van de 
recreatievisie 

6 De heer Krijnen, lid dagelijks bestuur en portefeuillehouder 
recreatievisie: 
 
Het is inmiddels meer dan een jaar terug dat we gestart zijn met dit 
traject. December vorig jaar is er een belangrijke stap gezet met het 
vaststellen van het ambitieniveau dat we uiteindelijk unaniem 
hebben kunnen vaststellen. Op basis van het ambitieniveau heeft 
Bureau Buiten de visie verder opgesteld. Daar zijn ook de gemeenten 
en de klankbordgroep bij betrokken.  
Anneke van Mispelaar (en Nynke Meeske) van Bureau Buiten zal ons 
de 95% versie van de visie presenteren. Deze is ook ter informatie 
aan jullie toegezonden. De komende weken zal de laatste hand 
gelegd worden aan het stuk zodat dit begin juli aan de raden 
aangeboden kan worden voor afgifte van een zienswijze. De visie 
komt vervolgens in december terug in het algemeen bestuur voor 
besluitvorming.   
 
Doel is nu vooral om u te informeren, maar we horen uiteraard ook 
graag uw reactie. 
 
Het algemeen bestuur luistert naar de verwoorde recreatievisie: voor 
een aantrekkelijk en gezond Westfriesland met doelen, actielijnen en 
beleidsuitgangspunten: 

1. Opwaarderen en uitbreiden recreatiemogelijkheden 
                innclusief kansenkaart 

2. Verbindingen, fijnmazig netwerk van wandel-, fiets-en 
vaarroutes 



 

3. Aantrekkelijk en beleefbaar Westfries landschap 
4. Samenwerking met andere beleidsvelden en organisaties 

Inclusief financieringsopties 
 
De heren Buijs en Nederpelt: koppeling met gemeentelijke 
omgevingsvisies, sportfaciliteiten en lokale raakvlakken is belangrijk. 
De heerKrijnen: Bureau Buiten en het  Recreatieschap Westfriesland 
zijn in nauw contact met de ambtenaren van de gemeenten om die 
koppeling (integraliteit) te waarborgen. 
 
De financiering blijft ingewikkeld. Iedere gemeente maakt hierin 
haar eigen afwegingen. Denk daarbij aan reservering budget 
bovenwijkse planvorming of andere bron(nen). Dat is aan de 
gemeenten.  Het uitvoeringsprogramma komt via de lijnen in de 
Planning- &Controlcyclus uiteindelijk bij de gemeenten.  
 
Vervolg: de Recreatievisie wordt aan de raadsleden gepresenteerd 
tijdens een digitale bijeenkomst op 3 september aanstaande. 
Gelijkertijd wordt er gewerkt aan een uitvoeringsprogramma.  
 

7 Rondvraag   De heer Krijnen: 
Positief: LEADER-financiering recreatie binnen gemeente Koggenland 
ontvangen voor het dorpsbos. 

8 Sluiting   Om 17:00 uur sluit de voorzitter de vergadering.  

 


